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                  Verslag vergadering Seniorenadviesraad Jabbeke van 9 februari 2016 
 

 
Aanwezig:      R. De Brabander, voorzitter 
      N. Blontrock, secretaris 
      D. Rommel, penningmeester 
 
      J. Pollet, schepen voor seniorenbeleid 
      P. Storme, voorzitter OCMW Jabbeke 
     

A. Baert, I. Catteeu, M. De Gols, G. Derudder, M. Diet, S. Dryepondt, M. 
Dumarey, A. Dyzers, L. Puystiens, W. Rosseel, Maria Verlinde, Monique 
Verlinde, Ch. Vandendriessche, R. Verleye, M. De Bruyne, A. Willem 

     
Verontschuldigd:   Y. Claeys, L. Verstraete, G. Despiegelaere, U. Vanbossel 
 
Afwezig:      C. Cottenie, G. De Gryse, N. Moeyaert, G. Vrielynck 
 
      K. Vandewalle, secretaris OCMW Jabbeke, verslaggever 
 
     

 
 

1. Welkom en goedkeuring vorig verslag 
 
Voorzitter R De Brabander verwelkomt alle aanwezigen. Bij gebrek aan agendapunten heeft 
hij de Seniorenadviesraad, verder SAR genoemd, niet bijeen geroepen in december 2015. 
 
Er wordt goedkeuring verleend aan het verslag dd. 01.09.2015.  

 
 

2. Toelichting kasboek en financiële toestand  
 
Penningmeester D. Rommel verstrekt uitleg bij dit agendapunt. 
Actuele kastoestand: 4.914 euro 
 
Ter verduidelijking: 
 
‐ Kastoestand dd. 01.09.2015    4.317 
‐ Uitgave op 18.09.2015       157,6  het betrof de kost voor deelname van  

3 SAR‐leden aan de nieuwjaars‐
receptie begin 2015 

‐ Ontvangst op 06.12.2015      745  subsidie gemeente 
 
Rekening gehouden met de bancaire eindejaarsverrichtingen bedraagt de actuele  
kastoestand 4.914 euro    
 
De hoge kostprijs voor slechts drie SAR‐leden aan de nieuwjaarsreceptie vorig jaar heeft  
voorzitter R. De Brabander ervan weerhouden de SAR dit jaar te laten deelnemen aan de  
nieuwjaarsreceptie 2016. 
 
Met de gemeentesubsidie is het de bedoeling de werking als adviesraad goed op te nemen.  
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Er kunnen acties worden georganiseerd voor de seniorenbevolking en gelden vrijgemaakt 
worden voor een spreker, voor aankondigingen en voor flyers enzovoort. Wel zijn 
permanente activiteiten niet mogelijk, hiervoor is de toelage niet hoog genoeg. 
  
 
 

 
3. Feedback Provinciale  studiedag Vlaamse Ouderenraad   
 
Voorzitter R. De Brabander verduidelijkt dit agendapunt: 
 
‐ Zoals gekend organiseert de Vlaamse Ouderenraad in samenwerking met de Vlaamse 

provincies en de provinciale ouderenadviesraden jaarlijks in september themadagen. In 
2015 kwamen de thema’s mobiliteit en openbare ruimte aan bod. 
 
Zestigplussers geven frequent aan hoe mobiliteit bijdraagt aan hun autonomie, aan 
zelfstandig in het leven staan. Een vlotte en veilige verplaatsing ‐ te voet, met de fiets, 
met het openbaar vervoer, als autobestuurder of passagier ‐ geeft de kans actief ouder te 
worden. Als de verplaatsingen bovendien gebeuren in een overzichtelijke, toegankelijke, 
gezonde en gezellige omgeving, raakt de autobestuurder/passagier echt in vervoering, 
vandaar was de titel van de themadagen ‘Ouderen in vervoer(ing)’. 

 
De provincie West‐Vlaanderen bood een voormiddag‐ en namiddagprogramma aan.  

 
Het aanbod van het voormiddagprogramma: 
Straatkenmerken en verplaatsingen te voet ‐ Jelle van Cauwenberg 
Een andere kijk op mobiliteit en openbare ruimte ‐ Kris Peeters 
Basisbereikbaarheid, een stand van zaken ‐ Miguel Vertriest 
Methodiek Map‐It ‐ Veerle Quirynen 
Universal Design ‐ Agentschap Toegankelijk Vlaanderen 
 
In de namiddag kon gekozen worden tussen twee workshops: 
 Zitbankenroute in Blankenberge 

 Actie‐onderzoek mobiliteitsknelpunten in Ardooie‐Koolskamp: er is een parcours 
bestudeerd op alle moeilijke punten, en deze zijn in een mooie voorstelling verwerkt 
en toegelicht geworden 
 

Voor SAR Jabbeke namen drie leden deel aan deze studiedag. Toch roept voorzitter R. De 
Brabander op tot een grotere deelname in september 2016. 
Het thema 2016 is ’lokale cultuurparticipatie door ouderen’. 
 

‐ Voorzitter R. De Brabander verstrekt info over het tijdschrift ACTUEEL dat een 
informatieblad is van de Vlaamse Ouderenraad, en om de drie maanden verschijnt. Zo 
zijn in de nieuwe editie van oktober 2015 artikels opgenomen over de toegankelijkheid 
van voetpaden, de verhoogde tegemoetkoming bij de huisarts, de verschillende rollen 
die ouderen opnemen en het advies van de Vlaamse Ouderenraad over 
basisbereikbaarheid. 
Actueel is ook online te raadplegen. 
 
Voorzitter R. De Brabander zal inlichtingen inwinnen over de kostprijs van een 
abonnement, waarbij hij het voorstel doet om hiervoor in te tekenen voor elke 
vereniging die vertegenwoordigd is in de SAR.  
Een SAR‐lid Jabbeke suggereert om tevens een exemplaar ter inzage te leggen in de 
bibliotheken van de gemeente. 
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4. Voorstel infosessie ‘gebruik smartphone voor senioren’. 
 
Er wordt andermaal in samenwerking met SeniorenNet Vlaanderen een cursus 
georganiseerd, ditmaal voor het thema ‘smartphone’ voor toestellen die werken met het 
besturingssysteem android. 
 
Wie voor de eerste keer een smartphone koopt, moet zich aanpassen: je kan er wel alles 
mee doen zoals met een GSM, maar het aanraakscherm is anders dan de toetsen die je 
gewoon was. De cursus start met uitleg over de werking van het aanraakscherm, het 
beginscherm van de smartphone en de telefoonfuncties. De instellingen zijn wel 
makkelijker dan het menu van voorheen. Ook is het nemen van foto's mogelijk waarbij  
de kwaliteit van de camera duidelijk beter is dan enige tijd terug. 
Wie het wenst, kan surfen op internet en er kunnen e‐mails verstuurd worden. Heel 
nuttig zijn ook de apps die kunnen gedownload worden. Voor sommige apps moet wel 
betaald worden. 
 
Tijdens de cursus die SeniorenNet aanbiedt, wordt dieper ingegaan op de verschillende 
mogelijkheden van het toestel. Het voordeel is ongetwijfeld de kostprijs die bij 
SeniorenNet beduidend lager ligt dan bij Vormingplus. 
 
Aan het gemeentebestuur zal gevraagd worden een zaal ter beschikking te stellen voor 
het inrichten van deze cursus. SAR‐voorzitter R. De Brabander doet hiervoor het nodige. 
 
 

5.  Seniorenfeest 26 oktober 2015 – feedback 
 
OCMW voorzitter Paul Storme geeft feedback bij het seniorenfeest van oktober vorig 
jaar.  
Samengevat bevatte het programma: ontvangstmuziek door trio MIDWAY, toespraken 
van Burgemeester en OCMW‐voorzitter, een optreden van Jo Vally, luistermuziek door 
trio MIDWAY, een optreden van Marian Berger, en dansgelegenheid onder begeleiding 
van MIDWAY. Tijdens de namiddag werd koffie, gebak  & boterkoeken aangeboden. 
 
Voorzitter kondigt goed nieuws aan: 
Het College wil dat het seniorenfeest opnieuw jaarlijks georganiseerd wordt. De 
budgettaire toestand van gemeente en OCMW laat dit weer toe. Mogelijks zal het ene 
jaar een ‘light’ versie georganiseerd worden, en het andere jaar een ‘full’ versie. 
Voor een aantal SAR‐leden is een grote affiche evenwel niet nodig. Zo was de muziek van 
trio MIDWAY ruim voldoende om de namiddag mee te vullen.  
 
Op vraag van dhr. R. Verleye of er een vervolg komt op de gezondheidsbeurs van mei 
2015 wordt geantwoord dat een dergelijke beurs veelomvattend is en hoogstens om de 
twee jaar kan georganiseerd worden.  
 
Voorzitter P. Storme sluit hierbij aan en vindt dat het OCMW zeker moet blijven inzetten 
op preventieve gezondheidszorg en jaarlijks een thema opnemen. Het succes van de 
voordrachtavonden van de voorbije jaren getuigt dat hier behoefte aan is. 
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6. Antwoorden van het Schepencollege betreffende 
‐ openbare toiletten in de gemeente 
‐ aanleg petanqueplein VTC Jabbeke 
‐ verplaatsen glascontainer dreef Hof te Straeten 

 
‐ openbare toiletten? 

 
Tijdens de bijeenkomst SAR op 01/09/2015 werd ruime aandacht besteed aan dit 
onderwerp.  
OCMW‐voorzitter P. Storme is hiervoor tussengekomen en het Collegestandpunt komt 
hierop neer: 

 er bestaat momenteel geen reglement dat het lokaal bestuur verplicht tot het 
voorzien van een openbaar toilet 

 bij het voorzien hierin, dient onmiddellijk zorg besteed te worden aan het onderhoud 
dat essentieel is. 

 Openbare toiletten zijn vandalisme gevoelig 

 Op het grondgebied van Groot‐Jabbeke zijn heel wat publieke en semi‐publieke 
instellingen / voorzieningen waar een burger steeds terecht kan voor een sanitaire 
stop 

 Het voorstel om op een aantal plaatsen een werftoilet te plaatsen, wordt niet 
aangenomen door het College wegens niet passend in het straatbeeld 

 Het voorstel om eventueel een vergoeding toe te kennen aan horecazaken die 
burgers toelaten gebruik te maken van hun sanitaire voorziening, ligt niet zo 
eenvoudig. Hierover moeten duidelijke en controleerbare afspraken gemaakt 
worden en dit is niet zo vanzelfsprekend. 

 
SAR‐voorzitter R. De Brabander wil respect opbrengen voor de zienswijze van het 
Schepencollege, maar dringt er dan wel  op aan dat aandacht gaat naar het aspect 
‘kenbaarheid’. Niet iedereen die zich op het grondgebied van de gemeente bevindt, kent 
alle publieke gebouwen, noch de kortste weg ernaartoe. Om deze reden is het  
aangewezen te voorzien in goede bewegwijzering. 
 
De heer Gilbert Derudder, in het verleden schepen van openbare werken, hekelt de vieze 
staat van het openbaar toilet aan de kerk Varsenare. Een verfbeurt zou al een groot 
verschil maken. 
Hierop geeft schepen Jan Pollet aan dat dit werk ingepland is voor dit jaar nog. 
 
Conclusie van de SAR‐voorzitter na de bespreking van dit agendapunt: het openbare 
toiletten – probleem is nog niet van de baan. 
 
 
 

‐ aanleg petanqueplein VTC Jabbeke 
 
Hierover bevraagd, antwoordde het College reeds op 09/09/2015 dat na de realisatie van 
het VTC Jabbeke hiervoor geen budgettaire middelen konden vrijgemaakt worden, maar 
toch kon  reeds in mei 2013 hiervoor een ontwerpplan worden opgemaakt. Schepen Jan 
Pollet vervolledigt met de mededeling dat de Gemeenteraad bijeen in oktober 2015 
goedkeuring gegeven heeft aan het plan waarbij het de bedoeling is tegen mei 2016 het 
project te hebben gerealiseerd. De inplanting en juiste beschutting zijn grondig bekeken 
geworden, want bij de aanleg dient rekening gehouden te worden met de vaak 
opstekende westenwind. 
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‐ verplaatsen glascontainers dreef Hof te Straeten 
 

Op vraag naar het verplaatsen van deze glasontainers, kan schepen Pollet andermaal 
goed nieuws brengen. Binnen afzienbare tijd komen er 2 ondergrondse glascontainers 
aan de andere kant van de dreef, op de parking van het SPC Varsenare. Hiervoor kan 
beroep gedaan worden op de trekkingsrechten van IVBO die dit gaat realiseren. 
 
In afwachting tot ná de uitvoering van deze wijziging kunnen haastige fietsers maar beter 
opletten … 
 
SAR‐voorzitter R. De Brabander adviseert dat dan best nog extra aandacht gaat naar het 
regelmatig wegvegen van het restglas.  
 
Wespenhinder wordt eveneens ingeroepen en dit alles heeft natuurlijk te maken met de 
vieze staat van het glas dat gedeponeerd wordt. 
 
 
 

7. Gebruiksvriendelijkheid deelname aan het verkeer 
 
SAR‐voorzitter vraagt bijzondere aandacht voor dit agendapunt, en doet een oproep om een 
aantal werkgroepen samen te stellen die zich zouden buigen over de moeilijke 
verkeerspunten in de verschillende deelgemeenten. Hij houdt hierbij het voorbeeld voor 
ogen van Ardooie dat voorafgaand aan de studiedag september 2015 een parcours 
ingeoefend heeft waarvan de resultaten besproken zijn tijdens de studiedag. 
  
Tot een aantal keren toe stelt voorzitter De Brabander deze vraag, maar hierop wordt niet 
gereageerd, tenzij met het aanhalen van concrete wrevelpunten die dagdagelijks ervaren 
worden, zoals 
 

 Gehandicaptenparking in Varsenare aan het SPC: er is geen hellend vlak 

 Stalhille: voor de rijdende bussen is het vaak moeilijk rijden ter hoogte van de 
Cathilleweg, waar beurtelings parkeren geregeld is 

 Ook is er de vaak te horen misnoegdheid over de Popstaelstraat, waar bewoners het 
niet zo nauw nemen met de regelgeving, en het doorgaand verkeer alleen maar nog 
meer hinderen (oplossing is hiervoor in de maak, aldus schepen Pollet) 

 
OCMW‐voorzitter Paul Storme moet bovendien nog slecht nieuws aankondigen: 
 

De Lijn reorganiseert het busvervoer in Jabbeke voor een derde keer: 
1. Het busvervoer wijzigde eerder van om de 20’ naar om de 30’ en intussen naar om de 

35’ 
2. De avondlijnen zijn reeds afgeschaft 
3. En vanaf 01/05/2016 wordt ook de Belbus afgeschaft wegens ondermaats gebruik. 
 
Uiteraard zal het gemeentebestuur Jabbeke de subsidie schrappen die hiervoor jaarlijks 
voorzien wordt, maar een gelijkaardig bijna individueel vervoer regelen, zal het 
gemeentebestuur niet kunnen garanderen. 
Er wordt wel uitgekeken voor het organiseren van collectief vervoer,  voor groepen dus, 
maar hoe dit concreet zal kunnen, is nog voorwerp van voorbereidende studie. 

 
   
Dhr. L. Puystiens stelt de vraag of het gemeentebestuur soms te krenterig is geweest, zodat 
De Lijn hierdoor de rug toegekeerd heeft. Helemaal niet, zo maken OCMW‐voorzitter P. 
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Storme en schepen Pollet duidelijk. De schrapping van de Belbus past in de strategie van  
budgettaire gezondmaking van de financiën van De Lijn. 
 
Voor Stalhille is he stilaan huilen met de pet op. Solange Dryepondt zag reeds 1/3 van haar 
kaartersleden afhaken… 
 
 
 
8. Vlaamse Ouderraad – rondvraag naar alle seniorenvoorzieningen in Vlaanderen 

 
SAR‐voorzitter De Brabander meldt dat tijdens de zomer 2015 een rondvraag is gebeurd naar 
alle seniorenraden –ook Jabbeke werkte hieraan meer‐,  waarbij o.m. gepolst werd naar de 
representativiteit van  de leden, naar de leeftijd van de leden, naar de man‐vrouw 
verhouding, maar ook naar de werking van de raden. Hij verstrekt de cijfers die weerhouden 
zijn als resultaat na deze rondvraag. 

 
Na de bevraging is een top 5 opgesteld van de thema’s die hoofdzakelijk aan bod komen 
tijdens de vergaderingen van de seniorenadviesraden. 
 
In 2013 waren dit: 
1. Veiligheid, verkeer en mobiliteit 
2. BBC 
3. Toegankelijkheid 
4. Ouderenbeleidsplan 
5. Toelagen en statuten 
 
In 2014 was er slechts een lichte verschuiving waar te nemen: 
1. Veiligheid, verkeer en mobiliteit 
2. Openbaar vervoer 
3. Toegankelijkheid 
4. Vrijetijdsaanbod 
5. Toelagen en statuten 
 
SAR‐voorzitter herinnert aan de vraag die sinds ruim drie jaar gesteld wordt aan het 
gemeentebestuur om op de website ruimte te voorzien voor de werking van de seniorenraad 
en ook om melding te maken van de leden. 

 
 
 

9. BpostbClose 
 

Bevraagd over de stand van zaken, antwoordt OCMW voorzitter Paul Storme dat dit nog niet  
uitgemaakt is. 

 
 
 

10. Tot slot is er op voorstel van voorzitter Roger De Brabander de gebruikelijke 
vragenronde. 
 
Een greep uit wat aangebracht is … 
 

‐ Alvast belangrijk om mee te geven is de berichtgeving die Marijke De Gols brengt uit de 
WOAS‐vergadering. 

 
Hierna volgt de letterlijke weergave uit de mail van Marijke 
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“2 gratis vormingsmomenten worden dit jaar aangeboden voor alle gemeentelijke sars, 
ouderenorganisaties en voor al wie geïnteresseerd is. Via uitnodiging wordt ook het 
schepencollege hiervan op de hoogte gebracht om eventueel deze vormingsmomenten te 
verspreiden naar de bevolking toe. 

  
22 februari van 09u30 tot 11u30 wordt in het provinciehuis Boeverbos een gratis uitleg verstrekt 
betreffende het organiseren van een behoefteonderzoek ( hoe te werk gaan en waarom) en de 
adviezen die hieruit ontstaan naar het gemeentebestuur toe. 
11 april  van 09u30 tot 11u30 eveneens in het provinciehuis Boeverbos een gratis voordracht over 
het LEIF‐Concept 

  
NEOS regio Brugge heeft een belangrijk advies via hun sar Brugge naar de Vlaamse Ouderenraad 
gestuurd. Het betreft  papieren betalingsoverschrijvingen die vanaf de zevende 
overschrijving € 1,00 per overschrijving zullen kosten in de grootste banken. Een aanklacht werd 
hierover geformuleerd naar de Vlaamse Ouderenraad toe en gevraagd wordt om samen met de 
banken in overleg te gaan. Dit ter ondersteuning van de senioren die de digitale apparatuur 
wereldvreemd zijn. 

  
Er wordt ook benadrukt dat er nog meer aandacht moet zijn om de senioren de digitale wereld te 
laten betreden. De digitale apparatuur en abonnementen moeten betaalbaar blijven voor 
bescheiden inkomens 

  
Men kan informatie bekomen over prostaat op www.thinkbluevlaanderen.be  en op het 
telefoonnummer 050/59.95.90 

  
Er zijn senioren die klagen over het afnemen van enquêtes door piepjonge studenten uit hoge 
scholen en universiteiten. Psychologisch gezien hebben bepaalde senioren het daar moeilijk mee.” 

 
 

‐ Mevr. Isabelle Catteeu meldt het probleem dat het moeilijk is om bij regenweer en 
schuilen in het bushokje aan de kerk Jabbeke de bus te zien aankomen. Tot 2 keer toe 
heeft de bus verder gereden zonder te stoppen. Kan de zichtbaarheid niet verbeterd 
worden? En kan de hinder van de lindenbomen weggewerkt worden?  
De vraagstelling lokt uiteenlopende antwoorden uit. 
 
 

‐ Mr. Luc Puystiens herneemt de bespreking van de openbare toiletten en stelt voor dat 
SAR Jabbeke een ludieke actie opneemt om aandacht te vragen voor het probleem: met 
verf en borstel in de hand zich begeven naar de kerk Varsenare en de muren van het 
toilet zelf schilderen. Niet iedereen is even gelukkig met dit voorstel. 

 
‐ Schepen Jan Pollet meldt dat er voor alle inwoners elektrische laadpalen voorzien zijn, 

bijvoorbeeld aan de gemeentehuizen. 
 

Ook wordt stevig gewerkt aan het verkeersprobleem Popstaelstraat Varsenare: er 
worden een aantal voortuintjes onteigend, en voorzien in eenrichtingsverkeer rijrichting 
naar rondpunt Varsenare. 
 
De grote openbare werken Gistelsteenweg hebben enige vertraging opgelopen, en zullen  
in Varsenare pas aangevat worden in mei 2016. 
 
In Zerkegem Noordstraat wordt in een nieuw wegdek voorzien. 
 
Over de verbeterwerken Bosweg (grasdallen) is unanieme goedkeuring te horen. 
Isenbaertstraat blijft evenwel een heikel punt waarvoor Angela Dyzers grote aandacht 
vraagt.  
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‐ Willy Rosseel benadrukt het belang van EHBO en dus ook van de AED‐toestellen 
(automatisch externe defibrillator), maar signalisatie waar te vinden op de verschillende 
deelgemeenten kan beter (gemeentehuizen, Bogaertstadion, BIB, ….) . 
Schepen Pollet neemt hier nota van. 
 

‐ Tot slot meldt voorzitter R. De Brabander dat Maria Diet na 31 jaar  ten dienst te hebben 
gestaan van de gepensioneerden, beslist heeft om in 2016 hieraan een einde te stellen. 
Behoudens bezwaar van de vergadering kan ze verder zetelen als onafhankelijk SAR‐lid. 
Hiermee gaat iedereen akkoord. 
 
 

  Voor verslag, 
  Katrien Vandewalle 

   
 


